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Synpunkter på Boendeplan för äldre 2026 med utblick mot 2050  
Region Västerort 

Bromma stadsdelsnämnds pensionärsråd har tagit del av rubr. plan och vill framföra följande. 

I vårt y?rande över boendeplan för äldre 2024 redovisade rådet sina synpunkter på den då 
föreliggande planen. Dessa kvarstår, varför rådet bilägger y?randet. 

Därutöver vill rådet framföra följande. En minoritet av de äldre behöver idag och kommer 
framöver a? behöva e? vård- och omsorgsboende. Majoriteten kommer a? bo i en egen 
bostad med vi? skilda önskemål och krav. Om de?a saknar kommunen kunskap. E? första 
steg vore a? ta reda på hur många äldre i staden som idag bor i oJllgängliga bostäder och 
hur de?a påverkar möjligheten a? bo kvar i de befintliga bostäderna. En sådan kartläggning 
skulle bidra Jll en tydligare bild av framJda behov av såväl vård- och omsorgsboende som 
seniorbostäder i olika uLormning. I stadens övergripande äldreboendeplan för 2025 finns 
förslag Jll en sådan kartläggning av hur äldre bor idag och även inventering av 
Jllgängligheten i det befintliga bostadsbeståndet. 
  
Mot bakgrund av a? flertalet äldre inte kommer a? behöva e? boende med hög omhänder-
tagandegrad, kommunalt eller privat, anser pensionärsrådet a? kommunen bör utarbeta två 
parallella boendeplaner, en för vård- och omsorgsboende i olika former och en för boende i 
det reguljära bostadsbeståndet. Den nu aktuella planen för utbyggnad av vård- och omsorg i 
olika former är detaljerad och bygger på prognoser, som innehåller e? stort må? av 
osäkerhet. Tex hur stort vårdbehovet kommer a? vara mot bakgrund av den åldrande 
befolkningens hälsoJllstånd, hur biståndsbedömningen kommer a? se ut framöver, och hur 
befintligt bostadsbestånd kan förändras. Rådet anser a? flera olika scenarier bör presenteras. 

En plan för det reguljära boendet bör utvecklas och innehålla både nybyggnaJon och 
förbä?ringar av det befintliga beståndet och olika former av komple?erande och 
förebyggande åtgärder som kan underlä?a kvarboende och ge en god livskvalitet. 
Pensionärsrådet i Bromma har i e? flertal y?rande fört fram behovet av nya idéer, t ex olika 
former av mellanboende med olika nivåer av service och trygghet, insprängda 
seniorbostäder i nybyggnaJon och komple?ering med hiss i befintliga fasJgheter. Till grund 
för denna planering bör de Jdigare nämnda inventeringarna ligga. ESersom det får bedömas 
som orealisJskt a? lösa bostadssituaJonen för den stora gruppen äldre  enbart genom ny- 
och ombyggnaJon bör det ingå e? bre? spektrum av förebyggande åtgärder, som 
underlä?ar boendet, som fler träffpunkter, matservering, fly?lots, utökade fixartjänster, 
samt bostadsanpassning och olika tekniska åtgärder i bostaden. Här har staden och Bromma 
SDN möjlighet a? akJvt arbeta med olika typer av försöksverksamheter och pilotprojekt. 
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